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Felavatták a GEMMA-t 
Felavatták tegnap a GEMMA-t, 
a fogyatékosok nappali intéz-
ményét Szőregen. A gyerekek 
adták a műsort az ünnepségen, 
hogy megköszönjék a támoga-
tásokat. 

SZŐREG 
TÍMÁR KRISZTA 

Megható intézményavatót tar-
tottak tegnap a GEMMA-ban. A 
szőregi szociális központ, fej-
lesztőiskola és fogyatékosok 
nappali intézménye ugyan 
szeptember eleje óta működik, 
az ünnepséget azonban most 
szervezték meg, hogy az itt ta-
nulók és dolgozók megköszön-
jék azt a rengeteg segítséget, 
amit a létrehozásához kaptak. 

A nagyobbik terem zsúfolá-
sig megtelt a meghívottakkal: 

szülőkkel, támogatókkal, illet-
ve a megyei és városi önkor-
mányzat, valamint más, hason-
ló nappali intézmények képvi-
selőivel. A műsort pedig a fo-
gyatékos gyerekek adták: éne-
keltek, szavaltak. Egy biztos: 
könnyekből nem volt hiány 
ezen a délelőttön. 

Kiss Zsuzsa intézményveze-
tő hangsúlyozta: a rendezvény-
nyel szerették volna bemutatni: 
pénz nélkül is létre lehet hozni 
egy ilyen iskolát, ha megvan az 
akarat és az elszántság - és per-
sze a támogatás. „Nem sajná-
latra, segítségre van szüksé-
günk " - mondta az ünnepsé-
gen, körbemutatva a megszé-
pült épületen. Hiszen mindent 
adományokból valósítottak 
meg eddig is - egyetlen fillér 
nélkül. 

A gyerekek adták át jelképesen a nekik készült intézményt, FOTÓ. VERÉB SIMON 

ÖSSZEHANGOLJÁK A MENZÁRA SZÁLLÍTÓ VÁSÁRHELYI, KISTÉRSÉGI TERMELŐKET 

Helyi zöldségből fő majd a leves 
CSONGRÁD MEGYE 
FOLYTATÁS AZ 1. OLDALRÓL 

Benkő Zsolt, a szervezet veze-
tője szerint addig sok mindent 
tisztázni kell. Először is a kí-
nálatot. Hiszen nem mindegy, 
hogy milyen minőségű nyers-
anyagból készül az étel. Az 
alapanyag ára sem mellékes 
és a helyi termelők hajlandó-
sága sem. Utóbbival azonban 
a gazdasági egyesület vezető-
je szerint nem lesz gond. 

Először a zöldség-, gyü-
mölcstermelőket, a méhésze-
ket, emellett a száraztészta-
gyártókat, a péksütödéket 
szeretnék bevonni, de a tejter-
mékekről is tárgyalnak az 
egyik kisüzemmel - tudtuk 
meg Kovács Páltól, a 
Hód-Menza Kft. vezetőjétől. 
Azt mondta, szeretnék, ha a 
terméklistájuk 40 százalékát 
- ami 200 millió forint értékű 
alapanyagot jelent - a helyi 
beszállítók adnák. További 20 
százalékát pedig a helyi keres-
kedőktől szereznék be. Ez pél-
dául egyéb húsipari termé-
kekre - felvágott, szalámi -
vonatkozik. 

A jövőben helyi termelők adják az ebéd alapanyagainak zömét, FOTÓ VERÉB SIMON 

Minden lehetőséget meg 
kell ragadni az értékesítésre 
- vélte a 25 év óta méhészke-
dő Hegedűs Béla. A méhé-
szektől 3,5 kilós kiszerelésű, 
illetve egyadagos műanyag 

lapkába csomagolt mézet 
várnak. Utóbbihoz kisebb 
csomagolóüzem kellene, 
ezért Hegedűs Bélánál csak 
az előbbi megoldás jöhet 
szóba. A vásárhelyi méhész-

Novemberben startol a Petőfi-projekt 
13 hónap alatt kell felújítania a szentesi Petőfi Szállót az Arca-
dom Zrt.-nek, a kivitelező cég november elején kezdi a munkát 
helyi alvállalkozók bevonásával. Arról még nem tudni, kapott-e 
hitelt a beruházás, de az Arcadomot nem érheti meglepetés: 
olyan szerződési konstrukciót írtak alá, amely számukra garancia. 

SZENTES 
BÍRÓ DÁNIEL 

Hiába volt kampánytéma, a 
sokadszor módosított kezdési 
időpontban sem startolt el a 
szentesi Petőfi Szálló felújítá-
sa. Amikor tavasszal a kivite-
lezés előkészítésére 50 milliós 
tagi kölcsönt szavazott meg a 
képviselő-testület az önkor-
mányzat és a beruházó közös 
cégének, még júliusi munka-
kezdést ígértek. De nyár dere-

kán csak azt jelentették be, 
hogy a Demján Sándor érde-
keltségéhez tartozó Arcadom 
Zrt. fogja elvégezni a patinás 
épület rekonstrukcióját. Ak-
kor szeptember végi, október 
eleji indulásról és 2011. no-
vemberi befejezésről beszélt 
Zsohár Árpád, a hotel haszno-
sítására vállalkozó Pendola 
cégcsoport tulajdonosa. Mivel 
nyomát sem látni annak, hogy 
elkezdődött a felújítás, meg 
szerettük volna kérdezni tőle, 

mi a késedelem oka, és ka-
pott-e már hitelt a Petőfi Szál-
ló, de nem kívánt nyilatkozni. 

- November elején vonu-
lunk fel a munkaterületre -
mondta lapunknak Pálovits 
Károly, az Arcadom Zrt. straté-
giai és fejlesztési vezérigazga-
tó-helyettese. Ez azt jelenti, 
mindössze 13 hónapja van a 
társaságnak, hogy a pincétől a 
padlásig rendbe hozza a mű-
emléki védettség alatt álló épü-
letet. A csúszást a kiviteli tervek 
hiányosságaival magyarázta 
Pálovits Károly. A start kapcsán 
elárulta, szerkezeti megerősí-
téssel kezdenek, egyelőre ki-
sebb létszámmal, de a területen 
dolgozók száma a több százat is 

elérheti majd a kivitelezés haj-
rájában. Noha a fizikai munká-
kat teljes mértékben alvállalko-
zókra fogják bízni, nem fognak 
Szentesen fórumot tartani eb-
ben a témában. Megnézik vi-
szont a kínálatot a helyi kama-
ránál, illetve arra számítanak, 
hogy a munkaterület átvétele 
után tucatjával jelentkeznek 
majd a szentesi és környékbeli 
építőipari cégek. Túlnyomó-
részt őket szeretnék foglalkoz-
tatni, de lesznek speciális - pél-
dául restaurátori - munkák, 
amelyekre messziről kell hozni 
szakembereket. 

- 3 és 4 milliárd forint közöt-
ti a vállalási ár - fogalmazott 
Pálovits Károly, amikor a felújí-

tás költségeiről kérdeztük. En-
nek az összegnek az előterem-
tése megkerülhetetlen, hiszen 
augusztusban úgy határozott a 
város képviselő-testülete, hogy 
csak akkor adják át a még ön-
kormányzati tulajdonban lévő, 
347,8 millió forintra értékelt 
szállóingatlant a beruházó Pen-
dola-Szentes Kft.-nek, ha a cég 
számlájára kerül a fejlesztéshez 
szükséges hitelösszeg. Arra a 
kérdésünkre, hogy mennyire 
befolyásolja a hitelkihelyezés a 
rekonstrukció megvalósítását, 
az Arcadom vezérigazgató-he-
lyettese azt felelte, olyan szer-
ződési konstrukciót írtak alá, 
ami garanciát nyújt számukra, 
így nem érheti őket meglepetés. 

Szatymazon, Balástyán 
működik 
Szatymazon már ott termelt 
zöldségből - sárgarépa, gyökér, 
káposzta stb. - főznek a men-
zán, de a gyumölcsbeszerzést is 
így oldják meg. Bódis Margit, az 
iskola igazgatója elmondta: így ' 
mintegy 25 százalékkal jutnak 
olcsóbban az alapanyaghoz. Je-
lenleg 3-4 helyi termelővel áll-
nak kapcsolatban, akik a heti ét-
rendhez igazítják a szállítást, 
ezért akár naponta friss sárgaré-
pából, gyökérből készül az étel. 
Balástyán már évek óta az ottani 
gazdák zöldségeit, gyümölcseit 
használják fel a menzán, ahol 
hétköznaponként 330 adagot 
főznek. 

tői egyébként jelenleg nagy-
kereskedő veszi át a termé-
két. Ha menzára szállítana, 
akkor viszont közvetlenül ér-
tékesítené, így valamennyi-
vel több maradna a zsebé-
ben. - A mézből azért nem 
kell jelentősebb mennyiség a 
közétkeztetésbe. Évi 10 má-
zsa körül számítnak a terme-
lőktől - jegyezte meg. 

Megyei 
kézműves-
remekek 
Brüsszelből 
HÓDMEZŐVÁSÁRHELY. Díjazott 
kézművesmunkákkal, étel- és 
italkóstolóval mutatkozott be 
megyénk a hét végén az Euró-
pai Unió fővárosában. A brüsz-
szeli Magyar Házban, majd a 
baden-württembergi képvisele-
ten tartott bemutató egyik szer-
vezője és támogatója Deutsch 
Tamás európai parlamenti kép-
viselő. A kiállítás hazaérkezett, 
és szombat délben Hódmezővá-
sárhelyen a Lánc utcai Fazekas 
házban nyílik meg ismét. 

HÍREK 

Elütött kislány, egymásba 
csúszott autók 
KÉT BALESET IS TÖRTÉNT 
Szeged útjain pénteken: a reg-
geli csúcsforgalomban a Rókusi 
körúti Tesco Áruháznál egy bos-
nyák rendszámú autó a zebrán 
ütött el egy kislányt, akit a 
mentők a gyermekklinikára szál-
lítottak. Könnyű, 8 napon belül 
gyógyuló sérüléseket szenve-
dett. Kora délután a Petőfi Sán-
dor sugárúton három gépkocsi 
csúszott egymásba azért, mert 
egy előttük haladó autós sza-
bálytalanul kanyarodott balra. 
Ennél a karambolnál személyi 
sérülés nem történt, azonban a 
gyorsan kialakult dugó miatt 
rendőr irányította a forgalmat a 
helyszínelés ideje alatt. 

Nyolcvanezret érő 
diákrajz 
A NAGY SZEGEDI SPORTÁG-
VÁLASZTÓ ESEMÉNYEIHEZ 
KAPCSOLÓDÓ RAJZPÁLYÁ-
ZATON a Dózsa György Általá-
nos Iskola ötödikes tanulója, 
Gruity Nikolett I. helyezést ért 
el. Míg az alkotó ajándékcso-
magot, az iskola egy 80 ezer 
forint értékű sporteszköz-vá-
sárlási utalványt kapott. 

BIZTATOK AZ ELSŐ LABOREREDMENYEK 

Palotán jól működik 
a román szűrőberendezés 
Biztatók az első laboreredmények Csanádpalotán a román víz-
tisztító berendezés működésével kapcsolatban: két vizsgálat is 
igazolta, hogy a Grup Romét szűrője a határérték alá szorítja a 
káros anyagok mennyiségét. 

CSANÁDPALOTA 
SZABÓ IMRE 

Az első két vizsgálati eredmény 
szerint jól működik az a víztisz-
tító berendezés, amelyet a 
Grup Romét nevű román piac-
vezető cég készített próbakép-
pen a csanádpalotai ivóvíz 
megtisztítására. Megírtuk: a 
kisvárosban régi probléma az 
ivóvíz minősége, a problémát 
elsősorban a magas bór-, kén-
és nátriumtartalom, illetve a 
sok baktérium okozza. A vízmi-
nőség javítása azért sürgős 
probléma, mert erre Magyaror-
szág uniós kötelezettséget vál-
lalt, ennek költségei ugyanak-
kor óriásiak. A Buzauban mű-
ködő társaság a Magyarorszá-
gon eddig ismertnél jóval ol-
csóbb technológiát ajánlott Ko-
vács Sándor polgármesternek. 

A szakemberek idén nyáron 
mintát vettek a palotai kutak-
ból, és elkészítették annak a 
berendezésnek a kis teljesítmé-
nyű prototípusát, amely kifeje-
zetten az itteni ivóvíz megtisz-
títására alkalmas. 

A készüléket szeptember-
ben üzemelték be, s az már 
akkor látszott, hogy a víz a 

f f A vízminőség javítása azért sür-
gős probléma, mert erre Magyaror-
szág uniós kötelezettséget vállalt, 
ennek költségei ugyanakkor 
óriásiak. 

szűrőkön átvezetve tisztáb-
bá, csillogóbbá vált. Mostan-
ra az is kiderült, hogy a kü-
lönbség nem csak a szemnek 
kellemes: megérkezett az el-
ső két laboreredmény. Az 

egyiket a társaság laborató-
riuma küldte, a másikat egy 
független bukaresti kutató-
intézet - mindkettő rendel-
kezik európai akkreditáció-
val. Kovács Sándor lapunk-
nak elmondta: a két ered-
mény egybecseng, és igazol-
ja azt, hogy a romániai tár-
saság szűrőivel az uniós ha-
tárérték alá lehet szorítani a 
káros anyagok arányát az 
ivóvízben. Most a hazai vizs-
gálatok eredményét várják. 
Ha ezek megerősítik az eddi-

gieket, a palo-
taiak várható-
an a román 
cég által aján-
lott megoldást 
választják a 
víz tisztává té-
telére. Ez a je-
lenlegi költ-

ségbecslés szerint az eredeti-
leg előirányzott 700 millió 
helyett nagyjából a harma-
dába kerülne, ráadásul úgy, 
hogy a vízdíj is csak szerény 
mértékben emelkedne. 

§The Metropolitan Opera 
H D D S B 

A Néw York-i Metropolitan Opera 
a szegedi Belvárosi moziban 
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Elő közvetítések magyar feliratozással 
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A RAJNA KINCSE *f 

A három előadásra szóló bérlet ára 9000 Ft, a negv elő-
adásra szóló bérlet ára I 1500 F"t. Bérletek és szóló jegyek 
kaphatók a mozi pénztárában, a Ticketportál elado-
helyein és a ticketportal.hu oldalon. A jegyek ára .3500 Ft. 

A jegyek, berletek helyre szólóak. 

B E U V M B 

B l o o m b e r q 
fiJFINGERPRINT , 
11 - DÉLMAGYARORSZÁG delmagyar.hu 

H A Szalámi 
• A W I i a . f f U J foSzegedi hnazA 
mozi tv színház Muzeiím 


